

တၢ်ကွၢ်ထွဲပၢဆၢအပၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ကရၢကမံးတံၢ်
တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဖၢး, ခွဲး-ချး(ခ) (Cheek-Clark) တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်
လၢယနူၤအါရံၤ ၁၆, ၂၀၁၂

တၢ်ကွဲးမုၢ်ဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ

မံး(စ)ဟီး (Lea Holt) တူၢ်လိာ်မုၢ်ဒီးစံးဘျူးပၤကိးဂၤလၢ အဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ကမံးတံၢ်ဖိ လၢ အဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖၣ်န့ၣ်မုၢ်ဝဲ- ဘကံၤနံၤယၢၣ်ဘဲးလှး (Virginia Bailiff), စုလ်ဘံၤယၢၣ်ဘျဲ (Sylvia Bland), ရှိခဲးဝဲလ် (Shawn Caldwell), ဒုဘူးဖြၣ်လှ (David Fraley), ကိုဝုလ်ယၢၣ် (John Williams), ကိုအဲနံထံၣ်ဝုလ် ယၢၣ် (Juanita Williams), အဲက့လၢဝဲမဲး(Angela Womack) ဒီးဒီးန့ၣ်ရဲး(Donald Wright), ကိုၣ်အိၣ် (Kyaw Aung) ဒီးစိၤလီၤလးမူ (Saw Lawla Moo) တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပၤလၢအဟဲထီၣ်တဖၣ်မုၢ်ဝဲ ခဲရိလှအဲးလဲ (Carolyn Elfland), ထွဲစံၣ်အဲးနယူ (Tracy Agnew), ခၢ်လှဲဖဲရ (Carly Perin), ခြံးစတီဖၢၣ်ရံၣ်ရီ (Christopher Chiron), ဒီးပၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤပၤမၤတၢ်ဖိ မဲရံၣ်ခါဘဲ (Mary Craven)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိုးကူ(George James) တဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဘၣ်.

ကမံးတံၢ်အလံာ်နံၣ်လံာ်လါ

မံးစထၢၣ်ရံၣ်ရီ (Chiron) တဲသကိးဝဲဘၣ်ယး ဒီးတနံၣ်ညါအလံာ်နံၣ်လံာ်လါ, ဒီးတၢ်တဲသကိးဝဲ မုၢ်နံၣ်ခံသီလၢအမုၢ်,လါ ယူၤ ၅, လၢအကမုၢ်ဝဲ တၢ်သဘျုးအမုၢ်နံၣ် (Independence Day) ထီၣ်လၢခံတနံၣ်ဒီးလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၂, လၢအမုၢ်ဝဲ တၢ်စံးဘျူးစံးဖျိၣ်အမုၢ်နံၣ် (Thanksgiving) န့ၣ်လီၤ. မံးစထၢၣ်ခဲးဝဲလ် (Caldwell) ဟ့ၣ်ကူၣ်ဝဲလၢ ပတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢၤ လၢလါယူၤလဲ ၅ သီအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, မုၢ်လၢ ပကထံၣ်လိာ်သးသၢဘျီလၢ လါအိၣ်ကၢးအယိန့ၣ်လီၤ. မံးစထၢၣ်ဖြၣ်လှ (Fraley) ဟ့ၣ်ကူၣ်ဝဲလၢ ကမံးတံၢ်ကထံၣ်လိာ်သးဖဲ မုၢ်ယံၢ်နံၣ်, လါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၁၆, ၂၀၁၂, လၢ လါနီၣ်ဝုဘၢၣ်,၂၂သီ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မံးစထၢၣ် ရံၣ်ရီ (Chiron) ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်ကဟ့ၣ်ကူၤ လံာ်နံၣ်လံာ်လါ လၢခံတဘျီဖဲ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် အနံၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်- လၢယနူၤအါရံၤ ၅, ၂၀၁၂ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်

မံး(စ)ဟီး (Lea Holt) ဖးထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်လၢ လၢယနူၤအါရံၣ်, ၅ သီတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ဒီးဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ပၤလၢ တဟဲထီၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ (ကိုးကူ(George James) ကိုၣ်အိၣ် (Kyaw Aung) ဒီးစိၤလီၤလးမူ (Saw Lawla Moo)) တဖၣ် တပၣ်ယုာ်အယိ တၢ်ကဘၣ်ကွဲးနီၣ်အါထီၣ်အီၤလီၤ. မံး(စ)ဝုလ်ယၢၣ် (Williams) ဆၢန့ၣ်လီၤဝဲလၢ တၢ်ကဆၢန့ၣ်ဝဲလၢ ကတူၢ်လိာ် တၢ်ကွဲးနီၣ်လၢ တၢ်ဘျီဘၣ်က့ၤအီၤဒီး မံးစထၢၣ်ဖြၣ်လှ (Fraley) တူၢ်လိာ်ဝဲတၢ်ဆၢန့ၣ်, ဒီး ပၤကိးဂၤဒဲးတူၢ်လိာ်ဝဲ တၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကကွၢ်ကဒါက့ၤ တၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်အံၤဒီးတၢ်ကထုးထီၣ်အီၤဖဲ လၢယနူၤ အါရံၣ် ၂၃, ၂၀၁၂ ဒီးတၢ်ကဟ်လီၤအီၤဖဲ ပုၤယဲၤသန့အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂုၤလၢ ခဲရိၣ်လှအဲး(ဖ)လဲ (Carolyn Elfland)

- မံးစထၢၣ်အဲးလဲ (Elfland) တဲဘၣ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂၤတဖၣ်အဂ့ၢ်ဖျိၣ်ကိာ်န့ၣ်လီၤ.
- တၢ်မၤကဆိတၢ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ကရၢစးထီၣ်ဝဲအပုၤယဲၤသန့လၢ တၢ်ကဘၣ်ကွၢ်ကဒါက့ၤအီၤဒီးတယံာ်ဘၣ် တၢ်ကထဲအါထီၣ်လၢအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.
 - ESOL အတၢ်မၤလိ ကစးထီၣ်ဖဲ လၢယနူၤအါရံၣ် ၁၈, ၂၀၁၂ ဒီးတၢ်တတီၤအပူၤ ပၤမၤလိတၢ်ဖိအိၣ် (၉) ဂၤလီၤ.

- ဖွင့်စီမံစားထိုင်ပဲ တာ်ဒီးလဲတာ်အကျိအကျဲတဖှ်လၢ ကိုဒီးတဖျုၣ်ညါအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တာ်ကဘိးဘၣ်ရၢ လီၤတာ်ကိးတာ်မၤအသီတဖှ်ဒီးတာ်ကမၤပုၤလၢ အပတံထီၣ်တာ်သ့ၣ်တဖှ် မၤပုၤလံာ်ပတံထီၣ်တာ်လၢ ပှ်ယဲၤ သန့အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တာ်ကတိၤသကိးဘၣ်စ့ၢ်ကိးတာ်မၤအဆၢကတီၢ်ဒီးပုၤမၤတာ်ဖိတဖှ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ-

- မံးစထၢၣ်အဲးလဲ (Elfland) သံကွၢ် ကမံးတံာ်လၢ ကဟ့ၣ်ထီၣ်အတၢ်ထံၣ်ဘၣ်ယး တာ်မၤအဆၢကတီၢ်သၢတီၤ တတီၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲထဲဖျါထီၣ်ပဲလၢ ဒီဖျါပုၤပူၤစူးကါတာ်တဖှ်အတၢ်လိၣ်ဘၣ်အဖီခိၣ်, တာ်သ့ၣ်ထီၣ်လီၤကဝီၤ တနီၤ တာ်ကမၤကဆီအီၤသ့ၣ်ထဲပဲ ပုၤမၤတာ်စ့ၢ်ဂၤ မ့တမ့ၢ် ပုၤတမၤတာ်နီတဂၤဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢတာ် ဂ့ၢ်အံၤအယိ, ထီၣ်ပတံထီၣ်ဒီးပုၤမၤတာ်ဖိလၢ အမၤတာ်လၢ တာ်ဆၢကတီၢ်သၢကတီၢ်တကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- မံးစထၢၣ်ဝဲး (Wright) သံကွၢ်တာ်သံကွၢ်တာ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ယးပုၤမၤတာ်ဖိတအိၣ်ဒီးဘၣ်မၤအါထီၣ်တာ်မၤတဖှ်န့ၣ် လီၤ. မံးစထၢၣ်အဲးလဲ (Elfland) ရဲပုးဝဲဖှ်ကိာ်လၢ ဒီဖျါတာ်ထုးစ့ၢ်လီၤ စ့တိာ်ဟံာ်တဖှ်အယိ တာ်ဘၣ်မၤစ့ၢ် လီၤ ပုၤအလီၤအလၢ တဖှ်န့ၣ်လီၤ. နဲလဲၣ်ဂ့ၢ်, တာ်ဟံာ်လီၤဟံာ်ယိဒီးတာ်အိၣ်တာ်ဆိးလီၤတာ်ဟ့ၣ်တာ်ကူၣ်သ့ (Housing & Residential Education) ဟ့ၣ်လီၤ စ့တိာ်ဟံာ်လၢ တာ်မၤကဆဲးကဆီတာ်, တာ်ဟံာ်လီၤဟံာ်ယိ တဘၣ်ဒီးဒီးတာ်ဒိၣ်တံာ်စ့ၢ်ကိာ်တဖှ်အံၤဒီးတမ့ၢ်နဲ တာ်ကွၢ်ထွဲတာ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ (Academic and Health Affairs) တဖှ်န့ၣ်ဘၣ်.
- တာ်တဲသကိးတာ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ယးပုၤမၤတာ်ဖိလၢအအိၣ်လၢ တာ်ဟံာ်လီၤဟံာ်ယိ (Housing) အလီၤကဝီၤန့ၣ်လီၤ. မံးစထၢၣ်အဲးလဲ (Elfland) ရဲပုးဝဲလၢ တာ်ဟံာ်လီၤဟံာ်ယိဒီးတာ်အိၣ်တာ်ဆိးလီၤတာ်ဟ့ၣ်တာ်ကူၣ်သ့ (Housing & Residential Education) တဖှ် ဘၣ်ပြၢလိာ်သးဒီး တာ်အိၣ်တာ်ဆိးလီၤတာ်ဟ့ၣ်တာ်ကူၣ်သ့ ဟံာ်ဒီးဒီးတာ်ဟံာ်လီၤဟံာ်ယိတာ်မၤတဖှ်န့ၣ်လီၤ. လၢတာ်ကစူးကါ စ့တိာ်ကိာ်တဖှ်အံၤ တုၤလီၤတီၤလီၤအ ကီၢ်, တာ်ကဘၣ်ထုးစ့ၢ်လီၤကွံာ်ပုၤမၤတာ်အလီၤလၢ ယဲၤခါဒီး ပုၤမၤတာ်ထီၣ်တဖှ် တာ်ကိးအီၤလၢ ကမၤတာ် လၢန့ၣ်ကတၢ်တဖှ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- တာ်အိၣ်ဖိၣ်တၢၣ်ပီၣ်သကိးဘၣ်ယးတာ်နီၤလီၤတာ်မၤတဖှ်န့ၣ်လီၤ. မံးစထၢၣ်အဲးလဲ (Elfland) ဟံာ်ဖျါထီၣ်ပဲ လၢ တာ်အံၤဘၣ်တာ်ကွၢ်ကဒါက့ၤအီၤဒီဖျါ တာ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ တာ်မၤကဆီတာ်အပုၤမၤတာ်ဖိတဂၤ ဘၣ်မၤတာ် မၤထဲလဲၣ်ဒီးတာ်ဆိကမိၣ်ကွၢ်စ့ၢ်ကိး တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤလီၤဆီဒီးတာ်လိၣ်ဘၣ်တဖှ်လၢ တာ်သ့ၣ်ထီၣ်တနီၤလၢ လိၣ်ဘၣ်တာ်ကွၢ်ထွဲအီၤလီၤဆီတဖှ်န့ၣ်လီၤ. တာ်ဟ့ၣ်ကူၣ်အိၣ်တနီၤလၢ ပုၤမၤလိတာ်ဖိလၢ အအိၣ်လၢ ဟီၣ် ကဝီၤလၢအမၤကဆီတာ်တဖှ် “ဟံာ်ဖိၣ်ထီၣ်အသး” လၢ ကမၤကဆီအလီၤကဝီၤတဖှ်လၢ ကမၤပုၤတာ်မၤလီၤ တဖှ်န့ၣ်လီၤ.

တာ်ယုတာ်မၤကဆီဒီးတာ်ကွၢ်ထွဲတာ်သ့ၣ်ထီၣ်အပုၤန့ၣ်တာ်

မံး(စ)ပဲရ (Perin), လၢအမ့ၢ် တာ်ကွၢ်ထွဲမၤကဆီတာ်အပုၤန့ၣ်တာ်ကမံးတံာ်, ဟံာ်ဖျါထီၣ်ပဲလၢ အဝဲသ့ၣ်မၤန့ၢ် ပုၤပတံ ထီၣ်တာ်မၤအဘၣ်လၢ အကယၢဒီးတာ်မၤစ့ၢ်လီၤအီၤဆူ အဘၣ် (၁၀) လၢ တာ်ကမၤတာ်သံကွၢ်ဒီဖျါ လီၤတဲစီန့ၣ်လီၤ. တာ်ကမၤ ပုၤသၢဂၤ မ့တမ့ၢ် ယဲၤဂၤဟဲဆူကိာ်ကရၢၢ်လၢ လါဖုၤတြုၤအါရံၤအပုၤလၢ ကထံၣ်လိာ်သံကွၢ်တာ် အကတၢ် တဘျီလၢ တာ်မ့ၢ်လၢအိၣ်လၢ ကမၤပုၤတာ်လီၤတာ်လၢဖဲ လါမံၢ်ရူး မ့တမ့ၢ် လါအုၤဖြူး ၂၀၁၂ အပူၤန့ၣ်လီၤ. မံး(စ)ဟိး

(Ms. Holt) ကဟးဆုာဲ ပှးဟဲပတံထီၣ်တၢ်တဖၣ်လၢ မှ်ဆါခိအဆၢကတီၢ်ဖဲ အဟဲထံၣ်လိာ်အသးအခါဒီး ကထံၣ် ဘၣ်ဝဲတၢ်မၤလၢ ပှးမၤကဆိတၢ်ဖိတဖၣ်မၤဝဲန့ၣ်လီၤ.

မံး(စ)ဟီး (Lea Holt) ဒီး မံးစထၢၣ်ရှံၣ်ရီ (Chiron) တိခိၣ်ရိၣ်မဲဝဲတဲသကိးဘၣ်ယးတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်လၢ ပအဲၣ်ဒီးသံ ကွၢ်ပှးလၢပတံထီၣ်တၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကဆဲးဟ်ဖိၣ်ထီၣ်သကိးတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်လၢ ပတၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢညါတတီၤ, ဖဲလၢဖှၤတြူၤအါရံၤ ၂, ၂၀၁၂ န့ၣ်လီၤ. မံးစထၢၣ်ရှံၣ်ရီ (Chiron) ဒီးမံး(စ)အဲးန့ (Ms. Agnew) ကဟံးန့ၣ် တၢ်ဟ့ၣ် ကူၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်ဟ်ဖျါထီၣ်အီၤလၢ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အခါဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်သကိးတၢ်သံကွၢ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢခံတဘျီအဂီၢ် လၢတၢ်ကတဲသကိးဒီးမၤဂ့ၤထီၣ်အီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး , မံးစထၢၣ်ရှံၣ်ရီ (Chiron) ကသံကွၢ် မံး(စ)ဘဲးရံၣ် ထၣ် မူရ (Ms. Verita Murrill)လၢအမ့ၢ်, တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်လိဒီးတၢ်မၤဒိၣ်ထီၣ်လဲၤထီၣ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ် (Director of Training & Talent Development), လၢကဟဲဆူ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢ ကဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဖံးတၢ်မၤအဂၤတဖၣ်

မံး(စ)ဟီး (Holt) ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်လိၣ်ဘၣ်ပှးမၤကဆိတၢ်ဖိ (၆) ဂၤဒီးဟီၣ်ကဝီၤမဲန့ကွၢ် (၄) ဂၤဒီးဖဲ (spring) အံၤ အကတီၢ်တၢ်ကအိးထီၣ်အါထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အသိးခံဖျါဒီးတၢ်အံၤအခိပညီမ့ၢ် တပံၣ်ဘၣ် တၢ်ကကိးအါထီၣ် ပှး မၤတၢ်ဖိတဘျီဂၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွဲမုၢ်ဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ

တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢခံတဘျီကမ့ၢ်ဖဲ မုၢ်လွံၢ်န့ၣ်, လၢဖှၤတြူၤအါရံၤ ၂, ၂၀၁၂ ဖဲဂီၤခိ ၇:၃၀ န့ၣ်လီၤ.